
   

Izvještaj  

Predsjednice Hrvatske komore primalja za 27.02.2014. – 10.05.2014. godinu 

 
Od posljednje Skupštine u veljači 2013. godine prošlo je malo vremena i ta nepuna tri 

mjeseca bila su uvelike obilježena događajima sa posljednje sjednice skupštine. S obzirom da nije 

izglasan prijedlog proračuna za 2014. godinu; rad Komore smo prilagodili okolnostima koje su nam 

bile zadane. Po prvi puta smo od osnutka Komore bili značajno ograničeni u obilježavanju 

Međunarodnog dana primalja, te nismo bili u mogućnosti otvoriti javni natječaj za sufinanciranje 

simpozija primalja u Puli. No, uz zalaganje svih Područnih vijeća Komore te uz korištenje  

prethodno akumuliranih resursa (primaljski priručnik) – uspjeli smo obilježiti naš dana i usmjeriti  

pažnju javnosti na primaljstvo. Također, dodatno me veseli i činjenica da se je naš trud i ulaganje u 

rad s medijima proteklih godina vratio baš sada kada nam je to najviše trebalo. Međunarodni dan 

primalja je popraćen u svim centralnim vijestima značajnijih Hrvatskih TV kuća; ali i u 

mnogobrojnim drugim medijima. 

 

Ovim putem Vam se zahvaljujem svima na uloženom trudu u obilježavanju našeg dana; 

dobili smo pregršt prekrasnih fotografija i izvještaja iz skoro svih Hrvatskih rodilišta. 

 

Od aktivnosti Komore u 2014. godini posebno bih istaknula slijedeće, kronološki poredane: 

 

 

ožujak 2014. 

 

- Nakon održane Skupštine krajem veljače posvetili smo se promociji prvog primaljskog 

priručnika koji je izdala Hrvatska komora primalja. To je značilo pregršt medijskih 

priopćenja, kontaktiranja sa medijskim kućama uz puno koordinacije s našim izdavačem 

knjige 24 sata d.o.o. kao i intervjua (Večernji list). U komunikaciji s novinarima, ujedno smo 

pokušali i provesti „edukaciju“ istih, jer velika većina njih nije znala razliku između 

primalje i medicinske sestre, i nije shvaćala važnost primaljstva za hrvatske obitelji. Dakle, 

ovaj posao promocije je obuhvaćao i sekundarne ciljeve poput edukacije medijskih 

djelatnika kako bi u budućnosti imali bolji doseg prema medijima i iste lakše zainteresirati 

za probleme primalja. 

 

- Radi se analiza Sjednice skupštine HKP kako bi se locirala glavna pitanja i poboljšala 

komunikacija sa članstvom. Kao jedan od glavnih komunikacijskih barijera prema 

članicama skupštine je apostrofirano nerazumljivo financijsko izvješće za 2013. godinu, 

koje je unatoč predočenju u izvornom obliku - na obrascu Ministarstva financija; bilo 

nerazumljivo članicama Skupštine. Predsjednica Komore inicira angažman neovisne tvrtke 

koja bi izvršila  financijsku analizu stanja u komori za prošlu godinu, planove za budućnost, 

i prijedlog budžeta za 2014. I to uobličila u izvještaj koji bi bio razumljiv i konstruktivan za 

članice skupštine. 

 

- Održavamo kratki sastanak u Unicef-u kako bi im uručili primaljski priručnik te ih ukratko 

izvijestili o napretku promocije primaljstva i primaljskih tema kroz navedeni priručnik.  

 

- Udruga RODA nas pozivana na sudjelovanje na njihovim konferencijama (mliječna 

konferencija i prePOROD)  



 

- Odazivamo se na poziv Slovenskih kolegica i prijavljujemo sudjelovanje Hrvatske komore 

primalja u projektu Cooperation and Innovation for Good Practices za  EU program 

Erasmus+. Ovim projektom bi se osigurala sredstva za izobrazbu hrvatskih i slovenskih 

primalja od strane njemačkih kolegica, a kompletna edukacija hrvatskih primalja bila 

plaćena iz dobivenih sredstava iz ovog programa. 

 

- Odgovaramo na opširan upitnik EMA-e o trajnoj edukaciji primalja i modelima istog u 

Republici Hrvatskoj. Naime, HKP se pokazala kao lider na ovom području, te će naše 

smjernice, način i sustav trajne edukacije biti vodilja drugim zemljama unutar EU. Izuzetno 

smo ponosni na ovu činjenicu, a sve ovo ne bi bilo moguće bez predanog rada naših 

volontera. 

 

- Ministarstvo zdravlja nam šalje pozitivan odgovor na prijedlog primaljskih listi i provođenje  

Pilot projekta o primjeni istih u 3 bolnice. Upućujemo hitan dopis na HZZO-o kako bi, po 

preporuci Ministarstva zdravlja; koordinirali informatizaciju i standardizaciju istih sa 

bolničkim sustavima.   

 

- Vezano za primaljsku dokumentaciju nalazimo se predstavnicima Agencije za akreditaciju sa 

kojom pokušavamo iskristalizirati indikatore primaljske skrbi koji će nam u kasnijem radu 

biti izuzetno korisni. 

 

- Obavještavamo primalje koje su netom položile stručni ispit o obavezama prema Komori;  i 

čestitamo im na položenom stručnom primaljskom ispitu.  

 

- Zaprimamo upite od naših članica o financijskom poslovanju komore koji su izuzetno 

opsežni, ulažemo većinu vremena jednog radnog tjedna samo u prebrojavanje tražene 

dokumentacije kako bi istu mogli umnožit i dostavit. Usklađujemo se sa cjenikom nadležne 

agencije za dostavu istih. Na kraju, nakon sati i sati uloženog vremena i resursa djelatnika 

Komore članica ne predujmljuje stvarne materijalne troškove za dostavu istih te joj u 

konačnici traženi podatci nisu ni dostavljeni.   

 

- Obavještavamo članstvo o nemogućnosti financijske pomoći članicama zbog neizglasavanja 

proračuna za 2014.; Komora zbog navedene situacije, nije u mogućnosti sufinancirati 

kotizacije članicama za sudjelovanje na simpoziju Hrvatske udruge za promicanje 

primaljstva 

 

- Dostavljamo na zahtjev članica radnu verziju zapisnika sa prošle skupštine, objavljujemo 

službenu verziju. 

 

- U koordinaciji sa 24 sata d.o.o. pratimo prodaju primaljskog priručnika. Zbog dobrog 

interesa za isti; uspijevamo dobiti produženje prodaje na prodajnim mjestima koje osigurava 

24 sata d.o.o. No, zbog odlučnosti o poštivanju Međunarodnog pravilnika o marketingu 

nadomjestaka za majčino mlijeko, odbijamo sudjelovati u najavljenom događaju Dani beba. 

Iako se radi po uvjeravanju izdavača o idealnoj prilici za prodaju i promociju knjige, ne 

želimo kompromitirati ugled struke. 

 

travanj 2014 

 

 -   Održava se prvi koordinativni sastanak u HZZO-u vezano za provođenje pilot projekta 

primaljskih listi. Saznajemo da su druge Komore uložile višemilijunska sredstva za 

uvođenje istih u bolnički sustav. Pokušavamo dogovoriti sufinanciranje iz fondova Europske 

unije, iz projekata iz Hrvatske i prije svega iz sredstava iz budžeta Ministarstva zdravlja. 

Dogovaramo slijed koordinativnih sastanaka i radionica. Dobivamo pozitivnae komentare na 



predložene primaljske liste od sudionika procesa. 

 

- Zaprimamo odgovor Sveučilišnog odjela zdravstvenih studija u Splitu na zamolbu koju smo 

uputili o povećanju upisnih kvota za studente koji nisu položili državnu maturu. Ovaj 

zahtjev smo primili od samih članica komora i promptno reagirali prema obrazovnoj 

instituciji. Iz naveden institucije nas obavještavaju da trenutno nisu u mogućnosti povećati 

tražene kvote, no, da se razmatra otvaranje izvanrednog preddiplomskog sveučilišnog 

studija primaljstva i traži se informacija o broju zainteresiranih primalja iz četiri 

dalmatinskih županija. Upit smo proslijedili svim PV koji bi mogli biti zainteresirani. 

 

- Odgovaramo na upit Ministarstva zdravlja o rokovima za provedbu projekta „Education of 

Mentors for Nurses and Midwives in Health System in Croatia and Full Implementation of 

the Educational Curriculums Adjusted with Directive 2005/36/EC“.  

 

-  Sudjelujemo na koordinativnom sastanku vezano za Informacijsko tehnološku komponentu 

primjene primaljskih listi. Okupljen je cijeli niz stručnjaka koji bi nam u budućnosti trebao 

pomoći u izradi dokumentacije koja bi bila u elektronskom obliku i koja bi se 

implementirala u BIS. Odrađujemo niz cjelodnevnih radionica s istima. 

 

-      Upućujemo obrazloženje na članice Skupštine o raznim informacijama koje su počele kolati 

po društvenim mrežama, u želi da se demantiraju neistine i informiraju članice 

 

-      Očitujemo se na zahtjev Ustavnog suda po pitanju „zatečenog stanja“. Ističemo da  su sve 

primalje koje su bile zaposlene u Hitnoj medicinskoj pomoći u Primorsko – goranskoj 

županiji 2011. godine prebačene u sanitet (a čime im je smanjena plaća i do 2.000,00 kn 

mjesečno), te da je u konačnici HZZO odbio potpisati ugovore za sanitet sa primaljama, a o 

čemu je HKP-a izvijestila Ministarstvo zdravlja i socijalne skrbi dopisom od dana 09. 

studenog 2011. godine Posebice ističemo stav Hrvatske komora primalja da niti jedan 

zdravstveni radnik ne bi trebao biti obvezan član dviju Komora u zdravstvu, te da bi 

zakonom trebalo biti jasno i određeno propisano koji zdravstveni radnik je obvezan član 

koje komore, tko mu izdaje licencu, na kojem radnom mjestu može raditi i sl. 

 

-    Provodi se opsežna analiza troškova, prošlih i predstojećih kako bi se napravio optimalan 

prijedlog za Financijski plan za 2014. I po ovom pitanju su održani brojni sastanci kako bi 

se napravio što razumljiviji Financijski izvještaj. 

 

-    Započinjemo sa pripremama za obilježavanje Međunarodnog dana primalja. Kontaktiramo 

Nacionalnu televiziju i radio kako bi osigurali kao svake godine do sada besplatno 

emitiranje promotivnih primaljskih promotivnih multimedijskih sadržaja u čemu i 

uspijevamo. 

 

-   Zaprimamo poziv Agencija za kvalitetu i akreditaciju u zdravstvu i socijalnoj skrbi za 

suradnju pri finalizaciji revidiranih hrvatskih akreditacijskih standarda za bolničke 

zdravstvene ustanove. Razmjenjujemo mišljenje i očitujemo se na prijedlog o skupini 

standarda Klinička skrb, konkretno standarda „Zdravstvena njega“.  

 

- Započinjemo s pripremama za Sjednicu Skupštine, određuje se datum održavanja iste, 

započinjemo s reizborom stručnih tijela, razrješuju se dopredsjednice te se provode druge 

potrebne procesne radnje (otvaranje natječaja i slično) sukladno aktima Komore. 

 

- Sudjelujemo na koordinativnom sastanku komora u zdravstvu vezano na problematiku 

priznavanja inozemnih stručnih kvalifikacija i koordinacija rada komora. 

 

 



- U sklopu promocije međunarodnog dana primalja i primaljskog priručnika sudjelujemo u 

mnogim tv i radio emisijama   

 

- Pomažemo u organizaciji sastanka Područnog vijeća Grada Zagreba . 

 

- Hrvatska komora primalja, točnije Vijeće, prema prijavama pristiglim na natječaj,  imenuje 

nove dopredsjednice Hrvatske komore primalja. Iste obavještavaju članice skupštine o 

proceduri za Izbornu skupštinu.  

 

- Organiziramo početkom svibnja predavanja iz Zakonodavstvo u primaljstvu u Požeško-

slavonskom i Brodsko-posavskim Područnim vijećima  

 

- Otvoreni su natječaji za Etičko Povjerenstvo, Povjerenstvo za stručna pitanja i trajno 

usavršavanje i Povjerenstvo za stručni nadzor 

 

- Aktivno smo tražimo sponzore za svjetski kongres primalja u Pragu 

 

- Obilježavamo Međunarodni dan primalja u svim hrvatskim rodilištima uz jednostavnu ali 

vrijednu gestu – prigodnim poklanjanjem Primaljskog priručnika majkama koje su rodile na 

Međunarodni dan primalja. Centralni događaj obilježavanja održao se  u Kliničkoj bolnici 

"Sveti Duh"  u 11.00 sati gdje smo sa ravnateljem KB „Sveti Duh“ uručila Priručnike novim 

majkama uz veliki odaziv medija. Primalje iz skoro svih Područnih vijeća su se uključile u 

ovu akciju i dobili smo pregršt prekrasnih fotografija. 

 

- Početkom svibnja podnijeli smo Ustavnu tužbu na presudu Visokog upravnog suda 

Republike Hrvatske i rješenje Ustavnog suda Republike Hrvatske. Morali smo reagirati na 

navedene akte jer se u istima  navodi pogrešan zaključak a to je da su primalje koje rade na 

poslovima medicinskih sestara po svom pravnom položaju u HKMS-a izjednačene sa 

medicinskim sestrama. Isti stav je apsolutno pogrešan i to iz razloga što je HKMS 

primaljama izdavala potvrdnice, a medicinskim sestrama licence, a šta su dvije kompletno 

različite isprave/dokumenta. Ovdje svakako treba napomenuti i to da nakon ulaska 

Republike Hrvatske u Europsku uniju, HKMS-a više ne izdaje niti navedene potvrdnice 

primaljama. Na kraju bi željela istaknuti i to da je ova pravna borba; iako dugotrajna i 

mukotrpna – nužna kako bi se osigurala pravna sigurnost naših članica – dokle god one jesu 

učlanjenje u našu Komoru i trebaju našu pomoć. 

 

Kao što možete vidjeti, u Komori smo, bez obzira na nastalu situaciju, pokušali i dalje odrađivati 

zadane poslove iako nam je to bilo znatno otežano u i datim prilikama. Ipak, napravili smo puno 

toga u svega par mjeseci i namjeravamo još jačim tempom dalje raditi i promovirati primaljstvo. 

 
S poštovanjem, 

    

         Predsjednica Hrvatske komore primalja  

       Barbara Finderle, primalja, bacc. med.techn. 

                                                                                        

                                                                                                                 


